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مى گويد:  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيات  رئيس 
فروشگاه هايى كه به نام برندهاى مهم و معتبر پوشاك خارجى 
در كشور فعاليت مى كنند، واقعى نيستند و از شركت اصلى مجوز 

نمايندگى خود را دريافت نكرده اند و قراردادى در اختيار ندارند.
و  معدن  صنعت،  وزارت  پيش  چندى  مى گويد:«  مروج  محمد 
كشور  در  كه  برندهايى  و  واحدها  براى  را  بخشنامه اى  تجارت 
فعال هستند ارسال كرد و از آن ها خواست تا قرارداد شركتشان 
با اين برندها و مجوز نمايندگيشان را ارئه دهند و آن چيزى كه 
مشخص شد اين بود كه بيشتر اين برندها اصلاً مجوزى در اختيار 
ندارند. در اين بررسى كه از سوى دفتر نساجى و پوشاك وزارت 
صنعت، معدن و تجارت انجام گرفت 85 برند كه در كشور فعال 
هستند، شناسايى شد ولى در نهايت مشخص شد تنها 5 برند از 
بلكه  اصلى  شركت هاى  با  نه  هم  آن  و  دارند  قرارداد  آن ها  بين 
با نمايندگان اين شركت ها در كشورهاى ديگر، مثلاً برند مركز 
اصلى اش در كشور اسپانياست ولى شركت ايرانى قرارداد خود را 

با نمايندگى اين شركت در دبى به امضا رسانده است.»
اشاره  گذشته  سال هاى  در  ايران  تحريم هاى  به  ادامه  در  مروج 
مى كند و مى گويد:« باتوجه به تحريم هاى اقتصادى و مشكلات 
شرايط  اصلاً  گذشته  سال هاى  در  پول  انتقال  و  نقل  و  بانكى 
زيرا  است  نداشته  وجود  كشور  در  اصل  خارجى  برندهاى  حضور 
شركت هاى بين المللى پوشاك به دليل ترس از فشارهاى آمريكا و 
ممنوع شدن حضورشان در اين كشور با ايران فعاليتى نداشته اند.»
مهندس مروج با اشاره به برنامه هاى وزارت صمت براى ساماندهى 
برندها، اين برنامه را بخشى از برنامه هاى مبارزه با قاچاق كالا 
قاچاقچيان  با  جدى  مبارزه  بدون  را  ساماندهى  اين  و  داند  مى 
به  صحبت هايش  از  ديگرى  بخش  در  مروج  داند.  مى  ناكارآمد 
كشور  پوشاك  و  نساجى  واحدهاى  در  شديد  بسيار  ركود  ادامه 
اشاره مى كند و مى گويد:« هم اكنون واحدهاى نساجى و پوشاك 
حال  در  ميانگين  صورت  به  درصد   35 تا   30 ظرفيت  با  كشور 
فعاليت هستند و مشكلات اصلى واحدها هم نبود تقاضاى بازار و 

رقابت بسيار، بسيار تأسف بار با قاچاق است.»
او با اشاره به طرح هاى مبارزه با قاچاق كالا كه در دو ماه گذشته 
آغاز شده، ادامه مى دهد: « با دستورى كه حدود دوماه پيش رهبر 
معظم انقلاب درباره ضرورت مبارزه با قاچاق كالا و حمايت از 
شده  جدى تر  كشور  در  كالا  قاچاق  با  برخورد  دادند،  ملى  توليد 
براى  ضربتى  طرح هاى  ماه  سه  دو  اين  در  كه  جايى  تا  است 
برخورد با كسانى كه اقدام به قاچاق كالا مى كنند، كليد خورده 
كشور  در  قاچاق  كالاهاى  انبارهاى  توقيف  و  شناسايى  شاهد  و 
هستيم. ما اميدوار هستيم با جدى شدن برخورد با قاچاق كالا، 
جلوى حجم بسيار زياد قاچاق گرفته شود تا توليدكنندگان داخلى 

بتوانند در بازار رقابت كنند.»
ضعف هاى  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيات  رئيس 
و  مى داند  كالا  قاچاق  شكل گيرى  دلايل  از  يكى  را  قانونى 
براى  بسترى  الان  مرزى  بازارچه هاى  و  آزاد  مى گويد:«مناطق 
شكل گيرى قاچاق در كشور شده اند. مثلاً منطقه آزادى همچون 
هرجايى  از  افراد  و  ندارد  فنس  يك  حتى  گستردگى  آن  با  ارس 

بخواهند وارد و خارج مى شوند و اصلاً نظارتى وجود ندارد.

ضعف و خلا های قانونی ، قاچاق را 
تشديد می کند
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بافت  مشغول  دارند  هنر  بر  دستی  که  کسانی  اکثر  روزها  اين 
بافتنی های زيبا برای عزيزان خود هستند. بازار حسن آباد با باران 
پاييزی و سرد شدن هوا رونقی دوباره يافته است. اما چيزی که 
در اين ميان مطرح است گرفتن نبض اين بازار توسط کامواهای 

ترکيه ای است.
 در اين باره «فرصت امروز» گفت و گويی را با مهندس محمد 
کاظم عميد، معاونت فنی انجمن صنايع نساجی ايران داشته است 

که در ادامه می خوانيد:

واردات مواد اوليه به صورت «تو» يا «تاپس»
اصلی  پايه  می گويد:  کاموايی  نخ های  بافت  به  اشاره  با  عميد 
است،  اکريليک  می شود  استفاده  کشور  در  که  کاموايی  نخ های 
اما کامواهای پشمی نيز وجود دارند که از آنها برای بافتن پليور و 
ژاکت استفاده می شود. نخ های کاموايی، نخ های لباس های بافتنی 
يا نخ های کشباف با توجه به سوزنی که در توليد آنها استفاده 
می شود نمرات آنها ظريف يا غيرظريف هستند. نخ های کلفت که 
نخ های کاموا هستند حدودا نمره ۱۰ هستند که به صورت گلوله 
درآمده و خانم ها به صورت بافتنی از اين نخ ها استفاده می کنند. 
وی ادامه می دهد: مرکز و بورس فروش اين کامواها ميدان حسن 
آباد است. وی با بيان اين جملات می افزايد: مواد اوليه مورد نياز 
برای تهيه نخ های کاموا تنها توسط شرکت پلی اکريل ايران در 
اصفهان توليد می شد که در حال حاضر به دليل يکسری مسائل 
مديريتی ميزان توليد اين شرکت بسيار پايين آمده است، طوری 
که تا چند سال گذشته توليد سالانه اين شرکت ۳۵هزار تن بوده 
که در سال جاری به ۲۰هزار تن کاهش پيدا کرده است. مشکلات 
اين  توليد  است  شده  باعث  مادر  شرکت  اين  راه  سر  بر  موجود 

کارخانه با افت مواجه شود حتی شايعاتی مبنی 

صنايع  انجمن  مديره  هيات  رئيس  نايب  شيبانی  دکتر عليمردان 
نساجی ايران در گفتگو با جهان صنعت با اشاره به کليات برنامه 
ششم توسعه درامر توليد گفت: واقعيت اين است که برنامه ششم 
توسعه هنوز به صورت کامل منتشر نشده و در اختيار صاحبنظران 
به  فقط  برنامه  اين  ديگر  سوی  است.از  نگرفته  قرار  ذينفعان  و 
ننموده  بيان  را  اجرائی  و  عملياتی  راهکارهای  و  پرداخته  کليات 

است. 
برای مثال در برنامه گفته می شود بايد رشد اقتصادی به فلان 
عدد برسد، اين تعداد اشتغال ايجاد کنيم يا توليد ناخالص داخلی 

به فلان عدد برسد. 

توليد اکريليک را دريابيد 

در صنعت هيچ اقدامی صرفا" با شعار به سرانجام نخواهد رسيد
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سومين  تازگى  به  كه  صادقيان  احمد 
عنوان صادركننده نمونه كشورى را در 
اضافه  افتخاراتش  ساير  به  سال1395 
كرده است؛ در اولين سخن به خبرنگار 
انجمن صنايع نساجى ايران چنين گفت: 
نگاه ها بايد به صنعت نساجى تغيير كند، 
و  دار  ريشه  پويا،  صنعتى  صنعت،  اين 
شرايط  سخت ترين  در  و  است  مقاوم 

اقتصادى كشور، نه تنها توانسته است پا برجا بماند، بلكه توانسته با 
قدرت به فعاليت ادامه دهد. بنابراين نبايد صنعت نساجى كشور را دست 
كم گرفت و آن را يك صنعت ورشكسته اعلام كرد. چرا كه در اين 
صورت هيچگونه سرمايه گذارى بر روى آن انجام نمى گيرد، درحاليكه 
همگان بر مزاياى نسبى اين صنعت نسبت به صنايع ديگر اشراف 

دارند. حتى در دوران تحريم كه بسيارى 
از صنايع توان ادامه توليد را نداشته اند 
امر  به  نساجى  صنعت  از  بخش هايى 
صادرات مى پرداختند كه نشان از قدرت 
ذاتى اين صنعت دارد. صادقيان سخن را 
در ارتباط با موضوع صادرات ادامه داد و 
گفت: متأسفانه دست و پاى صنعتگران 
توليدكنندگان  با  رقابت  براى  داخلى 
خارجى كه مجهزتر از هر زمان ديگرى براى رقابت هستند، بسته است.

مشكلات موجود در صنعت نساجى
در مقطعى پيش از دوران ركود فعلى، تورمى بزرگ ايجاد شد كه 

قيمت تمام شده محصولات تمام توليدكنندگان داخلى 

نگاه ها بايد به صنعت نساجی تغيير کند

نايب رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران: رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران:

در گفتگوى اختصاصى نساجى نيوز با آقاى احمد صادقيان مطرح شد:
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صورتجلسه

اهم مذاكرات نشست هيات مديره 
صنايع  انجمن  مديره  هيات  نشست  بيستمين  و  نهصد 
نساجي ايران با حضور اكثريت اعضا در روز يكشنبه مورخ 
95/08/16 در محل ساختمان شماره دو انجمن تشكيل و 

موارد زير مورد بحث و بررسي قرار گرفت:
1- آقاى مهندس مروج به مصاحبه حضورى خود با شبكه خبر در 
مورخ سه شنبه 95/08/11 اشاره كه با مصاحبه هاى راديو گفتگو 
و اقتصاد در روز چهارشنبه تكميل شده بود و موضوع آن طرح 
مسائل و مشكلات واحدهاى نساجى كشور بوده است و گله مندى 
از وزير صمت در خصوص عدم توجه به پيگيريهاى انجمن صنايع 
نساجى از جمله موارد مطرح شده در اين مصاحبه ها بوده است. 
مصاحبه  آنى  و  مثبت  اثرات  به  اشاره  با  شيبانى  دكتر  آقاى   -2
تلويزيونى آقاى مهندس مروج، مطالبى را در اين خصوص ارائه 
فرمودند و به بركزارى نشست مشترك با آقاى تقوى نژاد رئيس 
سازمان امور مالياتى كشور در روز چهارشنبه كه به همت آقاى 
مهندس رحمانى قائم مقام محترم وزير در امور توليد ترتيب داده 
شده بود اشاره و گزارش مختصرى از نشست مذكور ارائه فرمودند 
كه با حضور نمايندگانى از انجمن صنايع نساجى ايران(آقاى دكتر 
شيبانى، مهندس لباف و رئيس زاده) و آقايان مسيحى و جنتى 
از معاونين سازمان امور مالياتى و آقاى على آبادى از اداره كل 
صنايع نساجى و پوشاك و سركار خانم نصرالهى مشاور محترم 
معاونت توليد وزارت صمت برگزار شده بود كه خلاصه مذاكرات 
مذكور به شرح مكاتبه رسمى انجمن از سوى دبيركل  با رياست 

محترم سازمان پيوست مى باشد. 
خصوص  در  شده  انجام  برنامه ريزيهاى  از  زاده  رئيس  آقاى   -3
واحدهاى  مشكلات  و  مسائل  طرح  براى  اعضا  فراخوان  اعلام 
عضو و پيگيرى از طريق نشست مشترك با معاونت هاى سازمان 

امور مالياتى خبر دادند.  
آقاى  با  خود  مشترك  نشست  از  گزارشى  زاده  رئيس  آقاى   -4
تهران  نمايشگاههاى  سهامى  شركت  در  قنبرى  و  اسفهبدى 
در  مديره  هيدت  در  مربوطه  مباحث  متعاقب  كه  فرمودند  ارائه 
خصوص برگزارى نمايشگاه ماشين آلات نساجى در شهر آفتاب 
توسط شركت سامع پاد نوين و نيز پيگيرى اخذ مجوز برگزارى 

نمايشگاهاى نساجى براى انجمن صورت پذيرفته بود. 
براى  نمايشگاهها  سهامى  شركت  موافقت  اخذ  از  همچنين  
افزايش تعداد روزهاى برگزارى نمايشگاه به پنج روز براى سال 
آتى خبر دادند. در خصوص ساعات برگزارى هم مقرر شد تا پس 
از جمع بندى نظرسنجى هاى انجام شده توسط دبيرخانه انجمن 
متخصين  جامعه  توسط  شده  انجام  هاى  نظرسنجى  همچنين  و 

نساجى ايران تصميم گيرى و اعلام نظر شود. 
5- طبق دستور جلسه آقايان مهندس جعفرى و مهندس بزرگى از 
 (CRM توليدكننده سيستم هاى اتوماسيون و)شركت پيام گستر

در جلسه حضور يافتند و به معرفى اين نرم افزار  پرداختند.  
6- آقاى رئيس زاده گزارش مختصرى در خصوص اطلاع رسانى 
با  انجمن  تخصصى  تور  هاى  پكيج  و  هند   ITME نمايشگاه 
محترم  مديره  هيأت  محترم  اعضاى  اطلاع  به  آيتو  همكارى 
توضيحاتى  همچنين  باشد.  مى  پيوست  آن  مشروح  كه  رساندند 
درخصوص نمايشگاه محصولات چينى در دبى كه توسط شركت 
سامع پاد نوين هماهنگى شده است به اطلاع هيأت مديره محترم 

رساندند. 

غائبين آقايان
محمدجعفر  مهندس  حميدى،  رضا  مهندس  آقايان:  غائبين 
محمدعلى  دكتر  زاده،  نيلفروش  حسن  مهندس  نژاد،  شهلايى 
اكبر  محمدى،  بهروز  دكتر  مقصودى،  عباس  مهندس  عامرى، 

لباف،  مهندس على فرهى، سيدرضا لاجوردى، عليرضا لقمان.
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در صنعت هيچ اقدامی صرفا" با شعار به سرانجام نخواهد رسيد
 اما روشهای رسيدن به اين اعداد و ارقام که لازمه يک برنامه 

واقعی است در برنامه ششم توسعه ديده نشده است.
اتاق  صنعت  کميسيون  و  بازرگانی  اتاق  نمايندگان  هيئت  عضو 
موردی  هيچ  در  گويی  کلی  اصولا  که  اين  به  اشاره  با  ايران 
بخصوص موارد اقتصادی و صنعتی دردی را دوا نمی کند اضافه 
کرد: فرض کنيد من فردا به شما بگويم بايد به کره ماه برويم ،تا 
محاسبات  و  عملياتی  نقشه  مشخص  و  دقيق  بصورت  که  وقتی 
شدن  پياده  قابل  ايده ای  هيچ  نکنم  رامشخص  کار  اين  دقيق 
نخواهد بود. بايد در برنامه ها به جنبه های عملياتی بيشتر توجه 

شده و از کلی گويی پرهيز شود.
وی با اشاره به اهميت توليد در رشد اقتصادی اضافه کرد: توليد 
می تواند موجبات افزايش رشد ناخالص ملی، اشتغال، رشد اقتصادی 
و اجتماعی را فراهم کند، اما متاسفانه در کشور مخصوصا در دوره ۸ 
ساله گذشته، توجه کافی به امر توليد صورت نگرفت و توليد مظلوم 
انگشتان  اندازه  به  حالت  بهترين  در  توليد  وقتی  است.  شده  واقع 
يک دست سود اوری ندارد، چگونه انتظار داريد با بهره گيری از 
تسهيلات بانکی با بهره های ۱۸ درصد، ۲۰ درصد که بعضا" تا ۲۸ 

درصد هم رسيده بود روی پای خود بايستد؟
دکتر شيبانی در ادامه به لزوم برخورد واقع گرايانه به امر توليد 
نمی دهد  رخ  پيشرفت  شعار  با  که  اين  به  اشاره  با  و  کرد  تاکيد 
گفت: برخورد شعار گونه کاری از پيش نمی برد و با شعار چيزی 
زير  دستشان  و  شدند  ميدان  وارد  اگرمسئولان  نمی شود.  ساخته 
که  می شوند  متوجه  وقت  ان  شد  داغ  واقعی  تلاش  و  کار  کوره 
نشسته  کوره  پايه  که  کسی  و  است  معنا  چه  به  سوختن  و  گرما 
داغ  کوره  که  بزنيم  حرف  فقط  اينکه  می کشد.  رنجی  چه  است 
است ،از کسی که لب کوره ايستاده و عرق جبين می ريزد، دردی 

دوا نمی کند.
نايب رئيس انجمن صنايع نساجی ايران يکی از مشکلات اصلی 
صنعت نساجی کشور را علاوه بر ساير مسائل بخصوص مشکل 
قاچاق  جلوی  بايد  داد:  ادامه  و  دانست  قاچاق  اوليه  مواد  تامين 
کالای نساجی به طور جدی گرفته شود، با توجه به توان دولت 
که کارهای بسيار مهمتری را در اينگونه موارد انجام داده، پس 
می تواند از پس قاچاق هم بر آيد. البته منظور من مقياس کوله 
بری و چمدان همراه مسافر نيست بلکه قاچاق سازمان يافته و 
گسترده ای است که از مرز و شايد هم با مجوز وارد کشور می شود 
اگر بتوانند جلوی اين قاچاق را بگيرند که البته توانش را هم دارند، 
از نظر من صنعت نساجی به طور قطع جواب خواهد داد. چون 
اين صنعت ارزش افزوده نسبتا" بالائی دارد و باسرمايه گذاری کم 

اشتغال زيادی ايجاد ميکند.
وی در ادامه در مورد صنعت نساجی کشور اظهار کرد که ازبخش 
آخر توليد درصنايع نساجی، يعنی دوخت و دوز و پوشاک در ايران، 

استقبال نشده است و اين در حالی است که دوخت و دوز بيشترين 
ارزش افزوده را در بر دارد . وی دلايل اين عدم استقبال را چنين 
برشمرد: اول اينکه دوزندگی "کارگر بَر" است و با قوانين کنونی 
کار، کارآفرين از بکار گيری تعداد زيادی کارگر در يک محدوده 
کوچک احتراز دارد چرا که روی هر چرخ خياطی حداقل سه الی 
جوابگو  کار  فعلی  قانون  ارتباط  اين  در  کنندو  کار  بايد  نفر  چهار 
نيست و بايد با در نظر گرفتن شرايط و منافع کارگر و کارآفرين 

اصلاح شود.
شيبانی علت دوم را بی توجهی به طرح و رنگ و مد دانست و 
ادامه داد : نکته دومی که بايد به آن توجه شود اين است، که در 
همه جای دنيا لباس تابعی از طرح و رنگ و مد است . متاسفانه 
سال   ۳۰ که  می روند  کار  به  رنگهايی  و  طرح  هنوز  کشور،  در 
پيش استفاده می شده است. امروز طرح و رنگ و مد هفتگی در 
دنيا تغيير می کند. اگرمی خواهيم در صنعت کار صادراتی صورت 
بگيرد، که زمينه اش نيزبخوبی فراهم است، بايد واقعيتها را قبول 

کنيم و در اين مورد کار فرهنگی را فراموش نکنيم.
منفی  و  معکوس  اثر  دارای  را  واقعيتها  از  پوشی  چشم  وی   
اين  قبال  در  دولت  حمايت  عدم  و  پنبه  مسئله  مورد  در  دانست 
کمبود  دچار  ما  متاسفانه  گفت:  نساجی  صنعت  اوليه  اصلی  ماده 
پنبه  که  کشورها  باقی  در  که  است  ظلم  اين  هستيم  ان  شديد 
ندارند، پنبه، بدون تعرفه گمرکی وارد می شود. اما در ايران علاوه 
حداقل۱۰  خيز  پنبه  کشورها  بيشتر  از  آن  ورود  محدوديت  بر 
ميشود.  اضافه  آن  به  نيز  بازرگانی  سود  و  گمرکی  تعرفه  درصد 
در اين شرايط توليد کننده داخلی قطعا توان رقابت با کشورهائی 
مثل ترکيه، هند، بنگلادش و... را نخواهند داشت. اين کشورها 
بخش  دست  مسائل  اينگونه  حل  طبعا  هستند  مطرح  درنساجی 

خصوصی نيست و تماما از وظايف هيات حاکمه است.
قاچاق  برای  دولت  چرا  که  سوال  اين  به  پاسخ  در  دکترشيبانی   

کاری نمی کند گفت: اين سوال را بايد از دولتمردان بپرسيد. 
چرا که دولت کارهايی بزرگتر از اين نيز انجام داده پس می تواند 
را  قاچاق  جلوی  باشيم  قادر  بايد  کند.  مبارزه  جدی تر  قاچاق  با 

بگيريم بقول معروف، شتر سواری دولا دولا نمی شود.
وی در انتها اظهار داشت بقا و شکوفايی صنعتی باعث شکوفايی 
اجتماعی و اقتصادی و فرهنگی می گردد و گفت: هيچ راهی بهتر 
از بهبود شرايط صنعت برای مبارزه با فرار مغز ها و ايجاد نشاط 

اجتماعی و اشتغال وجود ندارد.
 جوانان خوب ما قادر خواهند بود در صورت فراهم شدن زمينه 
عقب  احساس  تنها  نه  که  بزنند  رقم  گونه ای  به  را  شرايط  کار 
ماندگی از ديگر کشورها را نداشته باشيم بلکه يک سرو گردن نيز 

ازآنان جلوتر باشيم اين انتظار دور از واقعيتی نيست.
تاباد چنين بادا

تنها كانال رسمى انجمن صنايع نساجى ايران در

https://telegram.me/aiti1395

+ Join

بهره برداری از پورتال جديد 
انجمن صنايع نساجی ايران

www.aiti.ir

نظرات و پيشنهادات خود را با ما در ميان بگذاريد. 
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ادامه از صفحه 1

نسبى  مزيت هاى  از  ديرباز  از  بافى  حوله  ويژه  به  نساجى  صنعت 
توليدى آذربايجان شرقى بوده است، به طورى كه گفته مى شود 
80 درصد حوله مورد نياز كشور در اين استان توليد مى شود، اما 
آنچه آينده آن را مبهم كرده، جاى خالى استفاده از فناورى هاى 
روز دنياست. به گزارش ايران اكونوميست؛ نقش صنايع در اقتصاد 
كنونى بر هيچ كس پوشيده نيست و در اقتصاد كشور ما نيز با وجود 
منابع عظيم نفتى و فرآورده هاى توليدى از آن، هم چنان بيش از 
دارد.  تعلق  صنعت  به  شده  توليد  ارزش افزوده  سهم  از  درصد   20
در اين ميان، صنايع توليد منسوجات و پوشاك از اهميت ويژه اى 
شدن  صنعتى  مسير  كرد  اذعان  مى توان  طوريكه  به  برخوردارند، 
نشأت  آن ها  نساجى  صنايع  توسعه  و  رشد  از  پيشرفته  كشورهاى 
گرفته و در واقع توليد منسوجات مختلف راه را براى صنعتى شدن 
تخصصى  انجمن  مديره  هيات  رئيس  است.  كرده  هموار  آن ها 
صنايع نساجى استان آذربايجان شرقى با اشاره به فعاليت 800 واحد 
نساجى كارخانه اى و يكهزار واحد كارگاهى در اين استان، گفت: 

اشتغال زايى اين واحدها 50 هزار نفر است. 
هم  فرش  صنعت  پايه  اينكه  يادآورى  با  پروينى  حسن  سيد 
نساجى است، گفت: با محاسبه اشتغال زايى صنعت فرش، ميزان 
فرصت هاى شغلى در بخش نساجى آذربايجان شرقى به 250 هزار 
نفر مى رسد. وى با اشاره به اينكه 25 واحد نساجى استان تقاضاى 
تسهيلات رونق توليد كرده اند و تا زمان حاضر تسهيلات 5 واحد 
پرداخت شده است، گفت: 5 درصد سهم دولت در اين تسهيلات 
قطعى نشده است و به نظر مى رسد توليدكننده هايى كه با مشكل 
را  دريافتى  تسهيلات  درصد  نرخ 23  با  بايد  اند  مواجه  نقدينگى 

بازپرداخت كنند. 
با  صنعتى  واحدهاى  براى  را  بالا  نرخ  اين  با  تسهيلات  پروينى 
سود بالا مناسب دانست و گفت: سود سالانه صنعت نساجى به 
20 درصد نمى رسد كه بخواهد از تسهيلات 23 درصدى استفاده 
كند. وى با بيان اينكه براى نوسازى و بازسازى واحدهاى توليدى 
بايد تسهيلات خاص با بهره پائين پرداخت شود، خاطرنشان كرد: 
واحدهايى كه دست به نوسازى زده و از فناورى روز دنيا استفاده 
دارند.  كمترى  مشكلات  و  هستند  سرپا  حاضر  زمان  در  مى كنند 
وى با اشاره به فعاليت هاى انجمن نساجى آذربايجان شرقى براى 
ورود دانش روز به صنايع استان، گفت: با همكارى دانشگاه هنر و 
صنعت  اين  در  علمى  تحقيقات  از  استفاده  درصدد  بناب  دانشگاه 
هستيم و به منظور افزايش مهارت نيروى انسانى اين واحدها با 

دانشگاه علمى كاربردى همكارى داريم. 
وى دامپينگ(صادرات كالا به نرخ كمتر از قيمت تمام شده) را در 
كنار قاچاق، عمده مشكل صنعت نساجى دانست و تشريح كرد: 
شركت هاى چينى پوشاك از مد افتاده خود را با زير قيمت تمام 
شده توليد به كشور ما صادر مى كنند و از اين طريق بيشترين ضربه 
را به توليدكننده داخلى مى زنند. وى رشد اقتصادى كشور چين را به 
خاطر بنج ماركينگ ( الگوبردارى) دانست و گفت: چينى ها علاوه 
بر تقليد از صنايع پيشرفته دست به سرقت اطلاعات كشورهاى 
خود  توليدات  در  روز  دانش  از  طريق  اين  از  و  زده  يافته  توسعه 

استفاده مى كنند. 
وى با اشاره به اينكه 110 هزار دانشجوى چينى در كشور آمريكا 
تحصيل مى كنند، افزود: چينى ها صنايع بحرانى امريكا را خريدارى 
كرده و با استفاده از بخش تحقيقات و نيروهاى پژوهشى اين واحدها 
فناورى روز را به كشور خود منتقل مى كنند. وى بر تقويت زنجيره 
آخر توليد داخلى تاكيد كرد و گفت: بايد از طريق شركت هاى برند 
و موفق فناورى روز را وارد كشور كنيم. دبير ستاد دانش بنيان و 
فناورى پيشرفته نساجى در استان آذربايجان شرقى اظهاركرد: ما 

بيش از سرمايه به فناورى نياز داريم. 

جای خالی فناوری روز بر تار و 
پود نساجی 

بر اينکه توليد اين کارخانه متوقف شده است نيز به گوش می رسيد. 
وی ادامه می دهد: با توجه به مسائلی که شرکت پلی اکريل ايران با 
آن رو به رو است، مواد اوليه برای توليد کامواها عمدتا وارد می شود. 
اين واردات که اغلب به صورت «تو» يا «تاپس» صورت می گيرد 
معمولا از کشور ترکيه انجام می پذيرد. «تو» به صورت طناب که 
رشته های موازی داشته و مانند الياف هستند وارد می شود. اين دسته 
الياف کشيده و به تاپس تبديل می شوند، روی تاپس هم يکسری 
اقداماتی انجام می شود تا اين تاپس ها با گذراندن اين پروسه تبديل 
به نخ شوند. عميد می گويد: نخ های اکريليک مصارف متعددی دارند 
و در جاهای مختلفی استفاده می شوند. يکی از موارد استفاده اين 

نوع نخ ها علاوه بر بافت پوشاک در فرش های ماشينی است.
 

ميدان بهارستان و جمهوری مرکز اصلی فعالان اين صنف
عميد در رابطه با کامواهای وارداتی می گويد: توليد کاموا ها عمدتا 
داخل ايران صورت می گيرد. تنها مواد اوليه استفاده در اين کامواها 
وارداتی است اگرچه من منکر واردات کاموا به صورت گلوله نيستم 
اما بايد اذعان داشت که توليد عمدتا در کشور انجام می گيرد. در 
حال حاضر عمده واردات تو و تاپس يا نخ های اکريليک از کشور 
که  کارخانجاتی  اکثر  می دهد:  ادامه  وی  می گيرد.  صورت  ترکيه 
نازک تر  نخ های  از  می بافند  ماشينی  يا  دستی  بافتنی  لباس های 
استفاده می کنند. رنج نخ های مورد استفاده در اين نوع کارها نخ های 
۲۴ دولا های بالک است. اما همين کارخانجات برای توليد نخ های 
کاموا دستگاه های گلوله کن دراختيار دارند. عميد در پاسخ به اين 
هستند،  فعاليت  مشغول  صنف  اين  در  توليدکننده  چند  که  سوال 
می گويد: ما برای توليد نخ سه قسمت داريم؛ يک قسمت واحدهايی 
هستند که «تاپس» توليد می کنند. تعداد اين واحدها در داخل کشور 
زياد نيست زيرا تاپس ها معمولا از خارج از کشور وارد می شوند. 
واحدهای توليد «تو» نيز در ايران بسيار محدود هستند و دليل آن 

هم واردات است که عمدتا از ترکيه انجام می شود.
در حال حاضر اغلب واحدهای ريسندگی در ايران تو يا تاپس را 
وارد می کنند و بعد به توليد نخ های مورد نياز صنعت اقدام می کنند. 
واحدهای کوچک فعال در اين بخش معمولا قادر به توليد تو يا 
تاپس نيستند و بيشتر به صورت خرد و جزء کلاف نخ را به نخ های 
بهارستان  در  کوچک  واحدهای  اين  مرکز  می کنند.  تبديل  کاموا 
تعداد  مورد  در  است.  جمهوری  ميدان  حوالی  نيز  زيادی  تعداد  و 
کارخانه ها بايد بگويم حدود ۱۲ واحد توليدی در ايران در اين صنف 
مشغول هستند که ۱۲هزار تن هم توليد نخ دارند. توليد روزانه اين 

کارخانجات حدود ۵ تا ۱۰ تن در روز است.

صادرات هم داريم
عميد در رابطه با وجود صادرات در اين بخش می گويد: صادراتی 
اين  عمدتا  اما  ايم،  داشته  عراق  و  افغانستان  کشورهای  به  هم 
صادرات به صورت پوشاک انجام می شود. صرف در اين است که 
به دليل داشتن ارزش افزوده بيشتر پوشاک صادر کنيم تا نخ های 
اين  اوليه  مواد  که  است  اين  هم  آن  دليل  اکريليک.  و  کاموايی 
نخ ها از خارج وارد می شود و با تبديل کردن آن به نخ تنها يک 
صادرات  است  بهتر  بنابراين  می شود،  انجام  ايران  در  آن  پروسه 
کالا به صورت پوشاک يا پارچه باشد تا صرفه اقتصادی بيشتری 

را به همراه داشته باشد. 
صنف  اين  بافندگی  دستگاه های  بودن  وارداتی  به  اشاره  با  وی 
می افزايد: تمام دستگاه و تجهيزات واحدهای توليدی از چين وارد 
می شود. اما بهترين دستگاه های موجود در اين صنف دستگاه های 

آلمانی يا ايتاليايی هستند.
وی در رابطه با ماشين آلات موجود در ايران می گويد: در دوران 
تحريم علاوه بر ماشين های چينی دستگاه های کره ای هم به وفور 
وارد کشور شد. قيمت اين دستگاه ها متفاوت و گسترده است و رنج 
۷۰ميليون تا بالای ۷۰۰ ميليون تومان را شامل می شود. هر دستگاه 

به طور کلی به ۱۲متر فضا برای اسکان نياز دارد.

باز هم مشکلی به نام قاچاق
عميد در رابطه با مشکلات اين صنف می گويد: تنها توليدکننده مواد 
اوليه کارخانجاتی که در ايران به توليد نخ مشغول بودند کارخانه پلی 
اکريل اصفهان بود که به دليل مشکلات مديريتی توليد آن محدود 
و متوقف شده و واردات مواد اوليه جايگزين توليد شده است. چندين 
بار به وزارت صنايع هم اعلام کرديم که تسهيلاتی هم به سرمايه 
گذاران اين بخش واگذار شود که جلوی واردات گرفته شود. حدود 
۱۰ تا ۱۵ سال پيش نيازی به واردات از ترکيه نبود و اين کارخانه 

تمام احتياجات واحدهای توليدی ايران را برطرف می کرد.
ايجاد  برای  گذاران  سرمايه  شدن  انگيزه  بی  می دهد:  ادامه  وی 
واحدهای توليدی باعث شده است که تنها به يک واحد توليدی 
متکی باشيم. بايد مشوق ها و امتيازات خاصی برای سرمايه گذار در 
نظر گرفته شود، مثل معافيت های مالياتی، معافيت های خريد زمين 

يا معافيت هايی برای خريد ماشين آلات.
همچنين ارز با قيمت پايين تری در اختيار سرمايه گذار قرار گيرد. 
دريافت  خود  پرداختی  تسهيلات  برای  کمتری  بهره  هم  بانک ها 
کنند. وی با بيان اين جملات می افزايد: قاچاق در پوشاک بسيار 
تحت  هم  را  ايران  ريسندگی  صنعت  مسئله  همين  و  است  زياد 
الشعاع خود قرار می دهد. در سال رقمی بالغ بر۵ تا ۶ميليارد دلار 
قاچاق پوشاک صورت می گيرد. با وجود معضل قاچاق در کنار اين 
صنعت و با وضع بهره های بانکی بالا و قيمت های بالای انرژی 

مسلما کالای توليدی ما قادر به رقابت در بازار نخواهد بود.

مجوز و سرمايه اوليه
توليد  مختلف  مراحل  به  توجه  با  سيستم  اين  در  گذاری  سرمايه 
گذاری  سرمايه  است  ممکن  مثال  طور  به  باشد  متفاوت  می تواند 
بخواهد از واردات تاپس و توليد نخ شروع به فعاليت کند، بنابراين 
ميزان سرمايه مورد نياز وی با شروع فعاليت از مرحله رنگرزی يا 
گلوله بافی متفاوت خواهد بود. سرمايه ثابت و اوليه مورد نياز برای 
يک فعاليت استاندارد از ۴ميلياردتومان شروع خواهد شد و هزينه 
ماشين آلات و دستگاه ها نيز از ۵۰۰ميليون تومان به بالا متغير 
است. هر دستگاه به طور کلی ۱۲ متر فضا نياز دارد بنابراين بسته 
به تعداد دستگاه های يک واحد توليدی ميزان فضای مورد نياز هم 
و  اتومات  تمام  توليدی  خط  به  بسته  همچنين  بود.  خواهد  متغير 
غيراتومات ميزان نيروی کار مورد استفاده نيز متغير است؛ به طور 
مثال يک واحد توليدی براساس سيستم کارگری، برای توليد ۱۲ 
تن نخ حدود ۲۲۰ پرسنل نياز دارد. مواد اوليه مورد استفاده در اين 
صنعت ۱۰۰درصد از خارج و کشور ترکيه تامين می شود. در گذشته 
اکريليک از آلمان هم وارد می شد اما به دليل وجود تحريم ها اين 

بازار انحصارا در اختيار ترکيه قرار گرفت.

فرصت و تهديد
مانند تمام فعاليت های مرسوم در ايران اخذ مجوز برای شروع فعاليت 
و سرمايه گذاری در اين واحد صنفی نيز از وزارت صنايع خواهد بود. 
عمده ترين ريسکی که اين صنف با آن رو به رو است، معضل قاچاق 
است. زمانی که پوشاک به طور قاچاق وارد ايران می شود طبيعتا اين 
روند به طور ناخودآگاه سيستم توليد اين صنف را هم تحت الشعاع 
خود قرار می دهد. واردات نخ از ترکيه از ديگر تهديدهايی است که 
توليدکننده های نخ با آن روبه رو هستند. همچنين بايد اضافه کرد 
بی انگيزه شدن سرمايه گذاران برای ايجاد واحدهای توليدی باعث 
شده است اين صنف تنها به يک واحد توليدی (شرکت پلی اکريل 
ايران) برای تامين مواد اوليه، متکی باشد. برای رونق اين صنعت بايد 
مشوق ها و امتيازات خاصی برای سرمايه گذار در نظر گرفته شود مثل 
معافيت های مالياتی، معافيت های خريد زمين يا معافيت هايی برای 
خريد ماشين آلات. همچنين ارز با قيمت پايين تری در اختيار سرمايه 
گذار قرار گيرد تا سرمايه گذاران به تاسيس واحدهای توليدی ترغيب 
شوند. اگر تقاضايی برای توليد وجود داشته باشد قطعا با روند افزايش 

توليد می توان در انديشه صادرات نيز بود.

توليد اکريليک را دريابيد 
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را افزايش داد. جاى خشنودى است كه در سال جارى بخشى از آن 
تورم كنترل شد. ولى همچنان در ركود به سر مى بريم كه خود، به 
بخش فروش و عرضه مستقيم محصولات صدمه مى زند. وى افزود: 
عوامل تشكيل دهنده قيمت تمام شده در محصولات داخلى به دلايل 
مختلف بالاست و اين سبب مى شود كه صادر كنندگان و فروشندگان 
ايرانى در خارج از مرزهاى كشور، در رقابت تنگاتنگ با ساير كشورها 

با مشكلات زيادى مواجه شوند.

نرخ بالاى تسهيلات
وى از نرخ بالاى تسهيلات به عنوان يك مشكل ديگر نام برد 
در  آن  پرداخت  باز  و  بالاست  همچنان  تسهيلات  نرخ  گفت:  و 
شرايط فعلى از توان صنعتگر خارج است و اين در حالى است كه 
توليدكنندگان كشورهاى رقيب، با نرخ تورم پايين و نرخ تسهيلات 
حداكثر 4 درصدى و عدم رويارويى با مشكلات ناشى از تحريم و 
هزينه هاى جانبى موجود در كشور ما، مانند: هزينه انتقال پول و 

تامين اجتماعى با دست بازترى به عرصه پيكار مى آيند.
 

اثر تغييرات نرخ ارز
صادر كننده برتر سال95، در ادامه نرخ ارز و تغييرات آن را بسيار 
حائز اهميت دانست و گفت: چندى است قيمت ارز در كشور ما ثابت 
مانده است در حاليكه قيمت آن بايد به عنوان يك كالا به ميزان 
تورم داخلى منهاى تورم كشورهاى طرف معامله رشد كند. افزايش 
نرخ ارز در امر صادرات و جلوگيرى از واردات قاچاق تاثير به شدت 
مثبتى دارد اما با تثبيت نرخ ارز درآمد ارزى ثابت مانده در حاليكه 
تامين مواد اوليه در داخل كشور با افزايش قيمت مواجه شده است. از 
سوى ديگر اگر نرخ ارز افزايش يابد، هرچند قيمت تمام شده محصول 
نهايى يك توليدكننده را افزايش مى دهد، اما منجر به افزايش درآمد 
حاصل از صادرات به نسبت بسيار بالاتر از هزينه افزايش قيمت تمام 
شده محصول نهايى مى شود كه اين خود يك مشوق صادراتى است.

ابزار اقتصادى براى مبارزه با قاچاق
زمانى كه هزينه هاى توليد افزايش مى يابند و نرخ ارز ثابت مى ماند 
بازار داخلى مورد هجمه كالاى وارداتى و بخصوص كالاى قاچاق 
جايگزين  راحتى  به  ديگر  كشورهاى  محصولات  و  مى گيرد  قرار 
محصولات داخلى در كشور مى شوند. تنها نظارت و برخورد فيزيكى 
ابزارهاى  از  بايد  بلكه  باشد،  قاچاق  كالاى  ورود  مانع  نمى تواند 

اقتصادى براى حل يك مشكل اقتصادى بهره برد.
وى اضافه كرد: تغييرات تعرفه و اقدامات اين چنينى تاثير چندانى 
بر ورود كالاى قاچاق ندارد و مسائل و مشكلات بايد به صورت 
گيرد.  قرار  بررسى  مورد  اقتصادى  سياستگذاران  توسط  ريشه اى 
نرخ  تورم،  همچون  تخصصى  مسائل  خصوص  در  تصميم گيرى 
تسهيلات، هزينه هاى بيمه و بانك و انتقال پول و تغييرات نرخ ارز 

نياز به متخصصين اين امور دارد.
 

نياز به حمايت برنامه ريزى شده براى جهش اقتصادى
اين صادر كننده برتر در ادامه موضوع صادرات گفت: صادرات در 
كشور ما بسيار نوپا است و تا اين لحظه همواره واردات، حرف اول 
را در اين كشور زده است و مشكلى در راه واردات وجود ندارد و 
همه مشكلات به سمت بخش صادرات منتقل شده است. اين در 
حالى است كه بخش صادرات در همه كشورها بسيار مورد توجه 
است و از اهميت بالايى برخوردار است و تسهيلات فراوانى براى 
تشويق فعالين اقتصادى براى ورود به اين بخش فراهم شده است، 
يارانه هاى  صادراتى،  جوايز  جمله  از  فراوانى  صادراتى  مشوق هاى 
نمايشگاهى،بيمه تضمين پرداخت، تعرفه هاى ترجيحى هم براى 
رشد صادرات كشورها در نظر گرفته شده است. مثال هاى ديگر 
اين حمايت ها در ديگر كشورها، حمايت دولت ها از صادركنندگان 
براى حضور در نمايشگاه ها، آموزش در حوزه بازاريابى و كاهش 
هزينه ها در امور حمل و نقل و بيمه و موارد متعدد ديگر است. براى 

يك جهش اقتصادى در ابعاد بزرگ نياز به حمايت همه جانبه و 
برنامه ريزى شده از جانب دولت است.

صادر كننده نمونه سال95 اضافه كرد: قناعت ستودنى توليد كنندگان 
ايرانى منجر به اين شده كه وظايف دولت را تنها در رفع موانع و 
مشكلات توليد بداند؛ درحالى كه حمايت قوى از بخش هاى مختلف 
صنعت منجر به يك بازى برد برد مى شود كه در آن هم توليد كننده 
به واسطه صادرات برنده است و هم دولت با ارزش افزوده ايجاد شده و 
افزايش درامد ارزى هزينه هاى خود را پوشش داده و به سود مى رسد 
و هم به واسطه ايجاد اشتغال و موارد ديگر، يك ملت برنده اين بازى 
خواهند شد. كشور ما به شدت پتانسيل و ظرفيت افزايش كيفى و 
كمّى صادرات را دارد و اين تنها نياز به حمايت برنامه ريزى شده 
از سوى مسئولين را دارد. درحال حاضر رقابت در بازار جهانى بسيار 
نزديك و در حد يك تا دو درصد است، درحاليكه توليد كنندگان كشور 
ما حدود 30 درصد هزينه اضافى تحميلى ناشى از مشكلات خود را 
دارند. بايد اهداف بزرگ را در دستور كار قرار دهيم و آنها را محقق 
كنيم. وى به نقل از گفته رئيس جمهور در روز صادرات بيان داشت: 
هدف صادراتى كشور ما در حال حاضر 50 ميليارد است، درحاليكه با 
توجه به توانمندى هاى موجود در كشور، اين هدف بايد در عدد 500 

ميليارد قرار داده شود زيرا اين توانمندى در كشور ما وجود دارد.
 

فقدان آموزش صحيح
وى در ادامه، فقدان آموزش را يكى از ريشه هاى مشكلات موجود در 
كشور دانست و گفت: در كشور ما مدارس فنى و حرفه اى كه از سطح 
بالاى آموزش نيروى كار برخوردار باشد وجود ندارد و اين نشان از عدم 
برنامه ريزى صحيح در اين كشور است. درحالى كه در كشورهاى اروپايى 
بخش عظيمى از دانش آموزان در انتهاى دوران متوسطه در مسير شغل 
خود قرار مى گيرند و به سمت آموزش هاى مرتبط فنى حرفه اى سوق 
داده مى شوند و بعد از آمادگى كامل در آن حيطه مشغول به كار مى شوند 
و پس از مدتى تخصص آن شغل را به دست مى آورند. اما در كشور ما، 
نيروى كار شاغل، كارگران صفر كيلومترى هستند كه آموزش خود را 
در كارگاه و در حين توليد فرا مى گيرند كه نه تنها اين آموزش صحيح 
و كامل نيست بلكه خود، هزينه هايى از جمله آسيب ديدگى ماشين آلات 
توسط نيروى كار غير متخصص و حتى آسيب براى خود كارگر را به 
دنبال دارد؛ بنابراين براى بخش هاى مختلف از جمله توليد و فروش 
بايد با برنامه ريزى و به صورت تخصصى عمل شود. صادقيان در ادامه 
افزود: ارتباط صنعت و دانشگاه ارتباط ضعيفى است كه اين ارتباط در 
مرحله اول بايد شناخته شود، سپس تقويت شود. بايد بدانيم كه در كدام 
بخش ها نياز به تحصيلات عالى داريم و در كدام بخش ها نياز به نيروى 
كار ساده احساس مى شود. بدون شك توجه به اين نكات منجر به 

افزايش كمى و كيفى صادرات خواهد شد.
 
 

برجام رويداد مباركى است
رئيس هيئت مديره گروه ستاره كوير (فرش خاطره كوير) در ارتباط 
با برجام و دوران پسابرجام گفت: موفقيت هاى فعلى در برخى از 
رسيدن  يعنى برجام هستيم.  ميارك  اين رويداد  مديون  را  صنايع 
كار  است،  راه  سر  بر  عظيم  مشكلات  كه  دورانى  در  موفقيت  به 
رخ  معجزه اى  شبه  يك  برجام،  با  كه  انتظار  اين  نيست.  ساده اى 
مى دهد و شرايط بر وفق مراد مى شود عاقلانه نيست اما اينكه از 
شيب تند سقوط به سمت صعود، هرچند با شيب ملايم در حركت 
هستيم، اين از دستاوردهاى برجام است. بايد كمى انتظارات خود 
را از برجام تعديل كنيم، چرا كه حركت به سمت رشد در دوران 
پسا برجام دشوارتر از ايجاد توافقات و تفاهمات و امضاى خود برجام 
است. مسئوليت اجراى برجام بر عهده فرد فرد اعضاى جامعه است 
و همه بايد با يكدلى براى تحقق اهداف گام بردارند. مردم ايران 
همواره شايسته بهترين ها هستند و با مديريت صحيح و برنامه ريزى 
مى توان از پتانسيل هاى خفته همچون نيروى كار تحصيل كرده و 

جمعيت جوان و منابع، براى پيشبرد اهداف بهره برد.

نگاه ها بايد به صنعت نساجی تغيير کند ادامه از صفحه 1

در  پوشاك  قاچاق  با  مبارزه  و  پيشگيرى  تخصصى  جلسه 
محل ستاد مركزى مبارزه با قاچاق كالا و ارز برگزار شد. 

حضور  با  كه  جلسه  اين  در  پنهان،  اقتصاد  گزارش  به 
نمايندگان انجمن صنايع نساجى، اتاق اصناف ايران، اتحاديه 
جانشين  پوشاك،  و  نساجى  صنايع  دفتر  مديركل  پوشاك، 
دفتر اقتصادى وزارت صنعت، معدن و تجارت و نمايندگان 
سازمان حمايت، مركز اصناف و بازرگانان برگزار شد نتيجه 
اقدامات پيشگيرى از بروز قاچاق و مبارزه با آن و اثر اقدامات 
به عمل آمده در 6 ماهه اول سال 95 در بازار عرضه و تقاضا 

مورد بحث و بررسى قرار گرفت.
در اين جلسه محمدمهدى رييس زاده دبيركل انجمن صنايع 
نساجى ايران گفت: هزينه هاى توليد، نرخ غيرمنطقى تعرفه 
واردات مواد اوليه از جمله پنبه، نرخ سود تسهيلات و قيمت 
مواد اوليه پتروشيمى ها روى صنعت اثر منفى دارد و براى 
توليد رقابتى دولت بايد در حل اين مشكلات به اين بخش 

كه از اشتغال زايى بالايى برخوردار است كمك نمايد. 
نيلفروش زاده، عضو هيات مديره انجمن مذكور نيز واردات از 
محل معافيت ها و دريافت ماليات ارزش افزوده از واحدهاى 
توليدى را از مشكلات ديگر صنعت نساجى برشمرد و افزود: 
اگر چه موضوع كارت هاى بازرگانى يكبار مصرف تا حدودى 
حل شده اما هنوز هم وجود دارد و به علاوه استفاده از چك 
اشخاص غير نيز در معاملات وجود دارد كه بايد اين موارد 

را حل كرد. 
در ادامه جلسه آقاى على آبادى سرپرست اداره كل صنايع 
نساجى و پوشاك وزارت صنعت، معدن و تجارت عزم اين 
وزارتخانه در حل مشكلات صنعت نساجى را جدى دانست 
واردات  تعرفه  مانند  مشكلات  از  برخى  رفع  خصوص  در  و 
چاپ  ماشين آلات  واردات  اوليه پتروشيمى،  مواد  اوليه،  مواد 

قول مساعد داد.

گردش چرخ صنعت نساجی با مهار قاچاق 
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